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                     IT för Seniorer Webbenkät / Resultat och effekter 2013   

Svenska pensionärsförbundet skall för år 2013 göra en utredning över resultat och effekter 
till Penningautomatföreningen RAY (IT för Seniorer).  Främst vill man veta om projektet lett 
till konkreta resultat. Har pensionärsföreningarna haft nytta av projektet?  
 
Förfrågan genomfördes som en webbenkät på Google Forms under tiden 27.2-8.3.2014. Den 
skickades till föreningarnas handledare, kontaktpersoner och webbredaktörer.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
1. Har du fått tillräckligt med information från projektet för att kunna verka som volontär? 

  
% 

Ja 49 87,50 

Nej 5 8,93 

Nej, Ja 2 3,57 

ej svarat 
  

 
56 100,00 

 

2. Har du fått tillräckligt med stöd från projektet för att kunna verka som volontär? 
  % 

Ja 43 76,79 

Nej 8 14,29 

Nej, Ja 1 1,79 

ej svarat 4 7,14 

  100,00 

 

3. Jag känner till projektets målsättning (att hjälpa pensionärer att bli delaktiga i det digitala 
samhället). 

  

% 

Ja 56 100,00 

Nej 0 0,00 

Nej, Ja 0 0,00 

ej svarat 
  

  

100,00 

 

4. Jag anser att projektet vidtar rätta åtgärder för att nå målgruppen (pensionärerna)? 

  

% 

Ja 48 85,71 

Nej 5 8,93 

Nej, Ja 0 0,00 

ej svarat 3 5,36 

  

100,00 

Totalantal svar = 56 st 

handledare mm. = 33 st 

webbmaster  mm. = 19 st 

kontaktperson mm. = 27 st 

             (utskick totalt 248 adresser, delvis dubbla). 
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6. Jag tycker att målgruppen (pensionärerna) har haft konkret nytta av projektet: 

  

% 

Ja 44 78,57 

Nej 8 14,29 

Nej, Ja 0 0,00 

ej svarat 4 7,14 

  

100 

 

7. Jag tycker att projektet har effekter på lång sikt 

  

% 

Ja 52 92,86 

Nej 1 1,79 

Nej, Ja 0 0,00 

ej svarat 3 5,36 

  

100,00 

 
8. Min förening har aktiverat sig i IT-frågan för seniorer tack vare förbundets projekt 

  

% 

Ja 40 71,43 

Nej 10 17,86 

Nej, Ja 3 5,36 

ej svarat 3 5,36 

  

100,00 

 

ML 14.3.2014 
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1. Har du fått tillräckligt med information från projektet för att kunna verka som volontär? 

 

 

 

Kommentarer: 

 

 

  
% 

Ja 49 87,50 

Nej 5 8,93 

Nej, Ja 2 3,57 

ej svarat 
  

 
56 100,00 

 Jag har fått mycket information och vet var jag skall söka hjälp om jag eventuellt behöver. 

 Fick nog inte mycket ut av projectet 

 Jag är så ny webbansvarig, så jag behöver kurser. 

 Det har hela tiden, ända från projektets start, funnits tillräcklig info och material tillgängligt. Ibland 
hardet varit lite svårt att hitta. 

 Men ............Tekniken rusar fram..... 
Tekniken går så snabbt framåt och ibland har deltagarna haft aktuellare programvaror än vi som 
volontärer haft tillgång till. Vi hade behövt stöd för vår egen uppdatering av t.ex Windows 8. Vi 
skulle behöva informationstillfällen regionalt för att riktigt hinna uppdatera oss med nyheter. På 
marknaden fanns ingen utbildning heller via andra organisationer. 
IT-utvecklingen sker så snabbt att det mesta skall ske på egen hand. 
Utan RAYs stöd till Förbundet skulle vi inte ha klarat oss så bra vi gjort hittills. Så Ert stöd är så 
viktigt! 

 Att få en början har jag fått info, men behövs mera. 

 Känner mig osäker på att börja rota i andras datorer, ifall jag skulle göra något som ställer till 
problem för den jag försöker hjälpa! 

 - Men ej utfört något aktivt förutom mutgivande av omfattande Hemsidor. 

 Jag hade förut relativt mycket  kännedom om IT.  och är väldigt intresserad själv. 

 Det är alltid behov av uppdatering! 

 Jag verkar nog mera på eget initiativ (som tutor på Arbis; på IT-cafét) än via SPF. Skulle gärna se 
mera stöd och aktivitet från SPF. 

 Det har inte varit mycket behov för hjälp eller stöd. 

 regelbundna mejl om skolningstillfällen har gett mej möjlighet att följa med 
utvecklingsmöjligheterna och att komplettera mitt kunnande 

 Är inte färdig med handledarutbildningen än. 

 Handledarutbildningen har varit mycket givande. Digisoft, däremot, kunde vara mer kontinuerlig. 

 Mera kunskap är till nytta 

 Det har jag. 
Men våra pensionärer är ganska åldersstigana. 
Ganska få har haft nånting att göra med datorer. 
Men vi är på gång. 

 Har egentligen inte frågat efter information. 

 Jag har fått grundläggande kunskaper för att bygga en webbsida 

 Eftersom jag enbart fungerat som webansvarig i vår förening så har jag mest gjort informationen 
på rutin från tidigare uppgifter i arbetslivet. Fick koderna från Pensionärsförbundet. 

 en fjärdedel har dator och frågar. de flesta är helt emot datorer. 

 Grundundervisning kurs 

 Jag skyller helt på mig själv. Jag har varit ganska oföretagsam. Dessutom är jag ju inget av de tre 
första alternativen här ovan, fast jag var med på en av era kurser för drygt ett år sedan. 

 Frågeformuleringen tyder på att projektet skulle ha varit nödvändigt för att kunna verka som 
volontär. Jag kunde verka utan projektet men det stöder. Informationen och stödet från IT-
projektet har stärkt verksamheten. 

 Kanske mina förkunskaper, lärare i datateknik varit viktigast 
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2. Har du fått tillräckligt med stöd från projektet för att kunna verka som volontär? 
 

 

 

 

 

Kommentarer: 

 Bra stöd som dock kunde utökas. 

 Jag  har fått mycket stöd hela tiden. 

 Fick nog inte mycket ut av projectet 

 Kurser behövs 

 Vår förening har stött handledarnas aktiviteter att skaffa kunskaper i datoranvändning 

ochhandledning. 

 "Det har varit en fantastisk möjlighet för oss som volontärer. Vi har lyckats utbilda ett drygt 40-

tal pensionärer i Malax från grunden och jag hoppas att deltagarna fått så mycket att de kan 

utnyttja sina kunskaper till nytta och nöje. Det vi vet är att de korresponderar via e-post,  de 

kan surfa och ha kontakter med släkt och vänner.  

 De är bara så få ännu. Ännu finns det många som skulle kunna bli delaktiga i den digitala 

framtiden om folk bara vågade tro att de skulle kunna. Men det börjar bli många pensionärer 

som är riktigt duktiga på IT också!" 

 Både ja och nej, så svårt att säga. 

 Det borde ordnas flere kurser för handledare. När vi hade kurs från Vuxeninstitutet var jag och 

min kollega med och hjälpte kursdeltagarna, och det var lyckat tyckte alla, även läraren! 

 Ej nutnyttjat någon aktivitet. 

 Känner inte av att jag skulle ha fått stöd, men har inte direkt saknat det. 

 När  vi började den första kursen nu i år (2014) kunde jag konstatera att vi nog skulle ha 

kunnat gjort något tidigare enbart med egna resurser, det skulle enbart varit fråga om lämpligt 

utrymme med nätförbindelse. 

 Om resurserna räcker, skulle det nog vara bra att ha mera kurser för volontärer, eftersom det 

hela tiden sker förändringar. Allt flere skaffar sig pekplattor - jag har gått på kurs på egen 

bekostnad och försöker vara aktiv, men det vore bättre med stöd från projektet. 

 Ett viktigt stöd har varit handböckerna 

 Samma kommentar som ovan. 

 IT i Tammerfors har varit mycket givande och inspirerande. 

 "Projektet tas inte upp till behandling på månadsmötena för medlemmar. 

 Styrelsemedlemmar som besökt skolningstillfällen som hållits inom projektet 

redogör aldrig vad som behandlats." 

 "Material finns och också skolning men vi har inte satsat 100% 

från vår förening." 

 It.kurs för handledare. 

 Se föregående kommentar. 

 Se ovan. 

 

 

 

  % 

Ja 43 76,79 

Nej 8 14,29 

Nej, Ja 1 1,79 

ej svarat 4 7,14 

  100,00 
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3. Jag känner till projektets målsättning (att hjälpa pensionärer att bli delaktiga i det digitala 
samhället). 
 
 

 

 

 

 

Kommentarer: 

 Målsättningen är mycket viktigt. 

 Jag hjälper alla i föreningen om de vill ha hjälp med sina datorer. Alla får personlig hjälp. 

 Målsättningen är bra och skall bibehållas! Men..... 
Det kan vara lite trögt i starten med IT för den enskilda människan, som saknar erfarenhet av 
arbete utanför bondgården och bondgår-dens sysslor.  
Om 10 år har de nya pensionärerna kunskaper. Det är de äldre pensionärerna som har 
längre väg att gå för att kunna bli delaktiga. Och det är kanske så att de ser inte behovet, 
trots alla signaler är så tydliga! 

 De som är till åldern kommen så de bara fnyser då man pratar om data. Tror de beror på 
nyfikenhet som de inte riktigt vågar sig fram med.  Men de yngre kommer och de vill följa 
med i utvecklingen. 

 Klubben har så många andra aktiviteter, så det är svårt att passa in, tex ett Datacafé, men vi 
ska se om tillräckligt intresse finns! 
Det är också en hög tröskel för pensionärerna att försöka börja med datorn, aldrig i livet 
säger många! 

 Tyvärr är Helsingfors Drumsö borna väldigt flegmatiska då det gäller data maskiner och PC 
behandling. 
Undert. har deltagit i SPF it grupp ´Tammerfors seminarierna´, vilket storligen uppskattas. 

 Jag fungerar endast som kontaktperson, ingen handledare. 

 Ganska många som varit helt nybörjare klarar sig med liten hjälp med e-post, bankärenden 
och att surfa. Många som börjar märka att de inte klarar sig med att barn och barnbarn kan! 
Sedan 2010 misstänker jag att de som har en dator hemma har ökat med 50 - 100%. Har 
ingen statistik - tyvärr. 

 Vi har nu kommit igång som du vet och vi kommer att följa upp skolningen i höst, baserande 
på dom tråkiga erfarenheter som med den nuvarande kursen och dåm olika programmen. 

 I Föreningens regi medverkade Kankaanpää på ett möte och gav viktig information. 

 nu frågas det om man måste ha en dator när bankens direktdebitering slutade. 

 Många är intresserade men saknar dator och anser att de är för gamla  
eller att det är för dyrt att köpa en egen. 

 Det är en väldigt angelägen sak och mycket viktig. 
 

 

 

 

 

 

 

  

% 

Ja 56 100,00 

Nej 0 0,00 

Nej, Ja 0 0,00 

ej svarat 
  

  

100,00 
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4. Jag anser att projektet vidtar rätta åtgärder för att nå målgruppen (pensionärerna)? 

 

 

 

 

Kommentarer: 

 Projektet har rätta åtgärdar. 

 Det största problemet är, som jag uppfattar det, hur vi skall nå de personer som inte använder 
dator överhuvudtaget. 

 Jag svarar nej - det finns många pensionärer som inte nåtts av SPF:s information även om 
pensionärsföreningen har gjort många insatser med delaktighet i Seniorsurf- dagar, mässor m m 
Man skulle kunna ha en intervju på tv-programmet Min Morgon om IT-utbildningen genom 
pensionärsförbundet eller kanske t o m  på TV-nytt.  
Då blir det nog fler som ser möjligheterna än hindren. Kanske också med koppling till att tekniken 
är bra för rörelsehindrade, hörsel-lskadade och t om synskadade (typ Dateros 
informationskampanjer) 
Kursavgifterna har blivit höga för pensionärerna eftersom Medbor-garinstituten höjt sina avgifter. 
Kurserna är inte kostnadsfria längre. Det skulle vara av stort värde för de pensionärer som lever på 
de lägsta pensionerna att kunna få bidrag till att skaffa dator eller surfplatta. 
Kanske blir det så att man köper en limpa och en läsplatta i matbutiken så småningom, men fn är 
för dyrt. Det ekonomiska stödet måste utvecklas för de sämst ställda så att de också får en chans 
att bli delaktiga. 

 Tanken är väldigt god och öppen för alla.  Det är bara upp till den enskilda individen. 

 Se fortsättning! 

 Svårt att säga på gräsrotsnivå. 

 Jag tycker att situationen i Åbo inte är vidare bra, men vet inte riktigt varför. Pensionärsföreningen 
har inte varit vidare aktiv.  
Vi borde också nå flere personer, som kunde vara volontärer. 

 Projektets personal, ledare oa. kunde ha närmare kontakt med föreningarnas styrelser. 

 Det behövs nu samarabetspartners inom de som säljer datorer osv. Kunnandet vid anskaffning och 
trygg handel. 

 Men skulle vara tacksam för goda råd hur vi skulle kunna entusiasmera flera pensionärer. Vi har 
dålig uppslutning i vård drop-in stuga, enda verksamheten som vi hittills bedriver. 

 Kan inte bedöma. 
Personligen har jag sänt ut info per e-post till de medlemmar som har e-post. 

 har gjort reklam för förbundets nybörjarhäfte för datoranvändning. 

 Projektet bör prioriteras mera i mötesverksamheten så att det når alla medlemmarna. 

 Samhället går i den riktningen att nästan allt styrs till ett måste 
att använda dator. Enligt min åsikt går det för fort. 

 Informationer kurser, 

 De kurser och seminarier som anordnats och även kursdeltagarnas berättelse hur de har ordnat i 
sina föreningar har varit givande. 

 Viktigt att nå målgruppen. Också väldigt viktigt att använda sådant språk att en mera "oinvigd" 
person förstår meningen. De flesta termer och uttryck man ser i text och hör under 
skolningstillfällen är sådana, att de avskräcker mången äldre person från att ens försöka. Det här 
upplever jag som ett stort problem för nybörjare som inte längre är unga. 

 I denna utformning (projekt på förbundsnivå) bör projektet verka genom lokalföreningarna och det 
gör projektet. För föreningarna är det frågan om bestående verksamhet och inte ett projekt.  
IT kan vara till nytta och nöje. Projektet betonar mest nyttan, men då är motargumentet att 
pensionären har klarat sig väl utan IT. Argumentet är starkt.  
 
 

  

% 

Ja 48 85,71 

Nej 5 8,93 

Nej, Ja 0 0,00 

ej svarat 3 5,36 

  

100,00 
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Argumentet spara är ihåligt och borde glömmas. Besparingen borde vara över 100 euro i månaden 
för att täcka kostnaderna och ge nytta, och så stora besparingar finns inte.  
Nöjet kunde betonas mer för det finns inget starkt motargument ("jag vill inte ha roligt med datorn"). 
En pensionär kan klämma ut med 500 - 1000 euro för en TV utan större motargument, därför att TV 
är nöje. 

 Läraren på stödpersonkursen i Överby i höstas utgick troligtvis från att pensionärerna har 

grundkunskaper i datoranvändning men en stor del har ingen kunskap alls -tyvärr! 

 

 

5. Hur kunde förbundets stödåtgärder inom IT utvecklas? Beskriv med egna ord. 

 Mera skolning och konkreta initiativ för att få pensionärer att börja använda dator. 
t.ex. IT kryssningar skulle säkert locka folk. 
IT dagar kombinerat med rehabilitering i någon passlig Badhus eller rehabiliterings ställe. 

 Jag har fått information så mycket att jag inte kan komma med några frågor.Önskar bara att 
all stöd hålls så att vi inte blir ensamma med hjälpandet. 

 4-5 Det är svårt att svara på dessa frågor. Vi vet att det  skulle vara vikktigt att pens. skulle 
delta, och att stödet skulle vara så omfattande som möjligt. Men att nå målgruppen är svårt 
för projektledningen, det skall väl nog skötas på gräsrotsnivån, men hur. 
Vi har med viss framgång haft kurs, men när de ivrigaste kursat färdigt har kursandet 
avstannat. 

 Har  varit med endast  en gång 

 Mera kurser i Österbotten 

 Propagera för datoranvändandet fördelar i medier som når sådana personer som inte 
använder dator. 
Jobba fram en "lathund" = en handledning hur man skall välja bland olika apparater så att 
den passar bäst för det ändamålet personen sannolikt kommer att använda den. Dator, 
pekplatta, läsplatta,smarttelefon osv. 

 Se även föregående svar. 
Vi skulle behöva ha tillgång till "eldsjälar" som kan verka där pensionär-erna finns på 
syjuntor, stickcafeér, i idrottshallar och I simhallar. Kanske skulle vi volontärer vara just där! 

 Mer folk som kommer och undervisar några i gången. Små grupper ger bättre resultat. Först 
kanske bara visa vad som man kan se/göra med en dator. Fast bara lägga patiens. Samma 
sak fler gånger, på nytt och på nytt. 

 Det kanske inte går att få rätta gensvaren från den här generationen av pensionärer, alla tror 
inte eller vågar ens försöka närma sig en dator. 

 Jag tycker att en professionell data lärare vore bra att få anlita för att få igång någon 
verksamhet i klubbarna! 

 Ni är väldigt effektiva nu.  
Förslagsvis kunde styrelsen för Drumsö P inbjuda en talare till en månadsträff eller 
specialseminarium.  
- Men latent motstånd föreligger. 

 Genom att anordna kurser, det tycker jag. 

 Svårt att säga då gruppen pensionärer är, både till kunskap och vilja att lära sig, mycket 
spridd. Satsar man på en del så kommer en annan del att få mindre. Jag har försökt att ta 
mig an och få nybörjarna intresserade, men för många pensionärer som använt datorn i 
jobbet är surfandet, som ofta var förbjudet i jobbet, det som motiverar dem. 

 Jag tycker nog att vi får ett bra stöd, men att en viss skolning för oss som skall skola 
nybörjare och lite avancerade skulle få något lite skolning mera lokalt som skulle fylla dom 
behoven som finns i vår förening. 

 Mycket bra som de är idag finns alla möjligheter för pensionärerna att tillgodogöra sig IT, helt 
och hållet beroende på egen vilja och intresse hos pensionärerna själva. Tyvärr saknas 
intresse hos många pensionärer i vår föreningen. 
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 Man kunde eventuellt hjälpa till med rekryterande av flera IT-stödpersoner. Nuvarande 
situation, åtminstone i Vasa, är att viljan finns att lära sig datoranvändning bland 
pensionärer. Problemet är att 1 (en) IT-stödperson har stora svårigheter att draga en kurs 
om deltagarantalet är exempelvis 8. Då en får hjälp sitter 7 st och bara tittar. Inlärningen blir 
oerhört långsam. 

 Är inte tillräckligt insatt i det hela, så jag vill inte kommentera. 

 IT borde framföras mera på SPFs fredagsträffar. Idén om att ha dator-rådgivning in samband 
med fredagsträffarna materialiserades aldrig, trots att man där kunde nå en större publik. Jag 
tycker inte att IT-cafét på Folkhälsan (en timme varannan vecka) är tillräckligt. 

 Ökad kursverksamhet kunde sprida intresset och kunnandet 

 Förbundets IT-sidors struktur kan göras tydligare och med specifikare information. Bl.a. 
sökfunktionen bör utvecklas på sidorna. 

 Om projektet fortsätter borde man få stöd för tablettdatorer också. De verkar att ha blivit 
mycket populära bland pensionärer. Många som tidigare sade att de aldrig i livet skulle 
skaffa sig en dator har nu en tablett och samtidigt också e-post.Vilket ju är mycket praktiskt 
för informationsgången inom föreningen. 

 Se ovan och annars lätthanterlighet hos endel banker förbättras. 

 Man kunde kanske få hyra apparater. 
Utrymmen har vi men inte internet förbindelse. 

 Flere kurstillfällen, t.ex. både i västra-, östra- och mellannyland. 

 Har tyvärr inte något att komma med. Jag började som stödperson senaste höst och är 
således ny inom det här området. 

 Fortsätta med kurser för IT-handledare 

 utomstående (som kaj kankaanpåå) förklara datoranvändning. många helt emot att lära sig 
något nytt. de inser inte nytta och nöje. 

 Se föregående punkt! 

 Alla föreningar måste få en egen hemsida. Tillräckligt med 
undervisning och hjälp för att uppnå under 2014. 

 Besöka föreningens klubbar, 

 Klartext + lugn och saklig information. Man måste få göra och prova själv...  om och om 
igen...  Ûbung macht den Meister. 

 Kanske betona nöjet mer.  
Vi har varit mycket nöjda med förbundets plattform för hemsidor. Distrikten (åtminstone 
Östnyland) kunde använda hemsidor bättre.  
Funktioner som Mail Merge både för pappersbrev och e-post underlättar 
föreningsadministration men har inte synats i projektets verksamhet.  
Datasekretess för e-post och annat kunde betonas. Det finns enkla medel, t.ex. använda 
BCC för e-post så att mottagare inte får alla e-postadresser. Också annan datasäkerhet 
kunde betonas mer. 

 Förbundet borde utarbeta en blankett, för att undersöka hur många pensionärer har teknisk 
utrustning (dator m.m.) nu har vi inte uppgifter om intresse användningsbehov (betala 
räkningar, Internet E-post m.m.) 

 Datorns ABC har varit ett bra hjälpmedel. Det finns de som frågat efter liknande hjälpmedel 
för telefoner o paddor 
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6. Jag tycker att målgruppen (pensionärerna) har haft konkret nytta av projektet: 

  

% 

Ja 44 78,57 

Nej 8 14,29 

Nej, Ja 0 0,00 

ej svarat 4 7,14 

  

100 

 

Kommentarer: 

 

 

 

 Vi har startat IT träffarna som inte fanns tidigare. 
Vi kan låna Ipad för träning etc. 

 Hela tiden kommer nya datorer och då behövs det hjälp med användningen av dem ....Detta har 
varit en av de viktigaste punkterna. Där behövs hjälp. 

 Verklig nytta. Många blev flitiga IT användare 

 I startgroparna ännu, men blir säkert bra på sikt. 

 Den grupp som vi hade här verkat fått det som de var intresserade av som; e-post, nättjänster. 

 Ja, faktiskt. - men vi är ännu bara i början....Vi får hoppas att projektet verkligen får fortsätta. 
Min egen entusiasm inför uppdraget som volontär har växt tack vare projektet och därmed kan 
jag vara entusiastisk tillsammans med pensionärerna också.  
Som gammal "It-arbetare" kändes det väldigt trevligt med förtroendet att involveras i utbildningen 
av pensionärer. 

 En början är gjord, nu följer fortsättning... 

 Regelbundet träffar med IT handledaren och många intresserade medlemmar med på träffarna.  
Några har fått hjälp tom. vid inköp av maskin eller padda. 

 Ändast delvis enligt min mening! 

 Tyvärr är Drumsö borna väldigt flegmatiska då det gäller it / data maskiner och behandling.  
- Man arbetar privat i det tysta och ställer aldrig frågor offentligt. 
Måmnga har egen dator och använder dem för bankförbindelser, läkarrecept, hälsovård mm dyl.. 
Å andra sidan har Helsinfors stads Arbetarinstitut ett vidlyftigt utbud av data information.  
- Kurser och gratis informationstillfällen. 

 Korpo pensionärer har haft ett mellanår. 2012 hade vi kurs med 12-15 deltagare. Det som hänt 
2013 är att vi fått vår andra handledare och webbansvariga. 

 Vet inte exakt  hur stor nyttan har varit. 

 Så småningom har alla t.ex. i styrelsen datorer, men inte ännu alla. Då skulle nyttan kunna 
mätas ekonomiskt och i inbesparad tid. Nu är det mest nytta på det individuella planet. 

 Tyvärr inte ännu. 

 Vi kan nu själv sköta vår webbsida. 

 Vet inte. 

 Enligt behov. 

 Initiering av dropin-verksamheten är ett exempel som varit lyckat 

 medlemmarna i Pojo pensionärer är inte intresserade. 

 Våra förenings hemsidor har vi kunnat utveckla mycket sedan projektet startade, det har varit till 
ovärdelig hjälp. Drop in verkstäderna och telefonrådgivningen är också helt fantastisk 

 Jag hoppas det. I första gruppen endel redan i MI kurser och skaffat datorer. Andra gruppen 
börjar i mars. 

 Mycket intresse har visats. 

 Med viss tvekan. 
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  Bara vi hinner med att utveckla vår andel i att hjälpa till att få våra pensionärer att lära sig 
använda datorn i vardagslivet. 

 Man har inte nått alla.Speciellt de äldre som saknar datorer blir utanför. 

 Fler och fler lockas att följa förbundets-regionernas-och föreningarnas 
verksamhet och utbud via webbsidorna. 
Många hittar sina resemål via datorn. 

 Erbjudet undervisning, svarat på frågor osv. 

 Jag kan inte säga om våra medlemmar har haft någon direkt nytta ännu, eftersom vi inte har 
någon egen handledning. Men vi har uppmanat våra medlemmar att gå på Medborgarinstitutets 
kurser och vi har också samarbetat med Mi så att de ordnat kurser som vi önskat. Vi har inga 
möjligheter att ordna egna kurser. 

 Beror mycket på enskilda personers eget intresse av att vilja lära sig och därefter på 
handledarens förmåga. 
 

 Vi har utvidgat föreningens IT-stöd tack vare projektets information. Vi planerar ytterligare att 
utvidga IT-verksamhet med mer personlig handledning och dator att lånas ut med konkret 
personlig handledning. 

 Flera i vår förening har skaffat dator efter att projektet drog igång 

 Skillnad mellan landsbygd och stad. Troligtvis vanligare att stadsbor haft kontakt med datorer i 
arbetslivet medan t.ex. äldre lantbrukare aldrig använt datorer. 
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7. Jag tycker att projektet har effekter på lång sikt 

 

 

 

Kommentarer:  

 Arbetet hittils ger tilltro till framtiden.  
Kapa inte av det. 

 De ser man nu redan att med hjälp så vågar personerna använda datorn. Mycket bra effekt. 

 Tror (hoppas åtminstone) att de nya användarna skall bli goda ambassadörer. 
Redan nu når föreningen hela styrelsen och större delen av medlemmarna med e-post 

 Det tar tid, speciellt för åldra, att anpassa sig till det digitala. 

 Speciellt om man lyckas nå de personer som ännu inte är frälsta. 

 Absolut! Flera personer diskuterar frågan och nyfikenheten är mycket större idag än för bara 2 
år sedan. 

 Alltid någon som vill våga sig på att försöka. 

 Mer och mer skall uträttas över nätet, och de flesta som är nybörjare behöver hjälp för att 
komma igång. Många är rädda i början, och behöver mycket stöd för att våga. 

 Jag tycker att klubbens styrelse borde få mera skolning, och handledning, så att de bättre 
kunde handskas med datorn, vi har haft 2 kurser, men ändå är en del osäkra hur använda 
datorn! 

 Något borde göras men åldern står emot för mången. 
Seninarier (t.ex. Tammerfors) uppskattas storligen (men attraherar ej Helsingfors 
föreningarna) .  
- Senast deltog tyvärr endast två Helsingfors 10 pens. föreningar (Muksnäs och Drumsö - 
deltog). 

 Jag hoppas att det har det! 

 Sakta men säkert växer intresset. 

 Jag hoppas det! 
Behovet minskar ju efterhand som människor blir som nu är i arbetslivet blir pensionerade, för 
dom flesta har användt dator i sitt arbete. 

 Åldersstrukturen bland våra medlemmar har hittills tyvärr varit sådan att intresset för datorer 
varit lågt. Nu kan emellertid en ändring ske i.o.m att klubben fått yngre medlemmar. 

 Vet inte 

 Definitivt. Mindre frustration bland åldrande. Att bli utanför är mycket destruktivt och påskyndar 
demensprocessen. 

 Visserligen blir medlemmarna i föreniningarna hela tiden yngre, dom för med sig erfarenheter 
och kunskaper från arbetslivet, och kanske inte behöver IT-kunskap i den mån vi behöver. 
Kanske projektet utvecklas i samma rikning. 

 För dem som känner sig trygga med sin dator och har råd att skaffa en. 

 Åtminstone hoppas jag att vi skall se effekterna. Det gäller kanske att tänka att om åtminstone 
en person har blivit hjälpt så är det ett steg i rätt riktning. 

 När pensionärer som har erfarenhet från arbetslivet i användning av datorer ökar blir det 
lättare att nå alla. 

 Tålamod och att ge tid är vad som krävs för att sakta men säkert 
lyckas. 

 På lång sikt nog ,då de yngre pens kommer med, 

 Eftersom vi som deltagit i projektets tillställningar har fått mera kunskaper kan vi säkert på 
något vis förmedla dem vidare i framtiden. 

 Det måste ha effekt. Man behöver ju IT överallt i framtiden 

 Lokalföreningar som vi stärker IT-verksamheten som en del av verksamheten. 

 Problemet är att få äldre att våga försöka, många har den uppfattningen att det är svårt och 
"farligt" om man trycker fel. 

  

% 

Ja 52 92,86 

Nej 1 1,79 

Nej, Ja 0 0,00 

ej svarat 3 5,36 

  

100,00 
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8. Min förening har aktiverat sig i IT-frågan för seniorer tack vare förbundets projekt 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kommentarer: 

 Har varit på årliga träffar etc. 

 Hela tiden blir det mera aktiverade när föreningen påminner om att hjälp kan fås. 

 Vi började faktiskt lite i förväg, men fick sedan stöd genom projektet 

 Bra med Digistoff. 

 Föreningen var aktiv i ärendet redan innan projektet startade. 

 Även om det fanns motsträvighet mot att använda IT i styrelsen måste jag framföra att det 
numera endast är en styrelsemedlem som inte använder IT. (Använder man det inte själv 
har man någon närstående som är behjälplig med stödet. Så det finns hopp.) 
Men... ännu är inte frågan hemma överallt. Det finns röster att äldre- 
rådet borde äga frågan om IT. Delvis rätt, och alla krafter behövs och är välkomna. 

 Kurser. 

 Klubbens medlemmar blir helt förskräckrta då man börjar tala om 
IT. Varför ? Vet ej . 

 Några kurser har avverkats och varit fullbelagda. 

 Genom månatliga träffar, med handledning och genom det fina skriftliga materialet. 

 Men vi kunde kanske vara aktivare och mer pådrivande, det kanske beror på mej och min 
kollega?! 

 Tyvärr är Drumsö borna (och Helsingfors överhuvudtaget) väldigt flegmatiska då det gäller 
data maskiner och behandling. 

 Ingen har frågat efter Hjälp i vår klubb. 

 Jag tror att det är ytterst positivt att ha förbundet i bakgrunden, då torkar inte projektet ihop 
inom en förening. 

 Föreningen har egentligen inte engagerat sig. Nu finns det hopp om att vi får vårt 
allaktivitetshus utrustat med allmänt nät efter många års begäran. Vi är några "eldsjälar" 
som försökt hålla igång intresset. 

 Kanske det. Åldersstrukturen i vår förening har varit sån att intresset har varit litet. Men i 
dagens läge är det svårt att klara sej utan internetskotakt. 

 Det har gått trögt, men tagit fart under år 2013. 

 Föreningen har idag skilda personer som är IT-handledare, IT-kontaktperson och 
webbansvarig. 

 Ett visst intresse börjar nu finnas för IT bland våra medlemmar. 

 Se tidigare kommentarer.  
Jag är kanske inte tillräckligt aktivt med i Åbo SPF, men jag tycker att man borde få föra 
fram nyttan av IT mera ofta än vad nu är fallet. allt för många har fördomar mot datorer - 
tror att de är för svåra, att de leder till mindre sociala kontakter mm. 

 Troligen enligt behov. 

 Främst tack vare att vår webbmaster varit medlem i förbundets projekt 

 Ja och nej skulle vara det rätta svaret. Projektet har aktiverat ca 20 personer, alla utanför 
föreningens styrelse. 

 Ingen är intresserad 

 Vi skickar numera ut över 100 e-poster före varje möte. Den används också till  information 
om teaterföresatällningar resor och busstidtabeller. Till detta är e-post ypperlig. Trots att 
bara drygt 100 har e-post når i alla fall informationen betydligt flere. Äkta par, barn föräldrar 
etc. 
Medlemsavgiftsräkningarna och andra räkningar skickas numera också ut per e-post. Det 
underlättar kassörernas arbete. 

  

% 

Ja 40 71,43 

Nej 10 17,86 

Nej, Ja 3 5,36 

ej svarat 3 5,36 

  

100,00 
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 Inte direkt, men uppmanat MBI att ordna nybörjarkuser för seniorer och bett pensionärerna 
att delta i dem. 

 Jag tror att det är så. Vet inte riktigt hur det hela började. 

 Kanske styrelsen i någon mån! 

 Vi kommer att ordna skolning under 2014. 
Vi har lämpligt utrymme och 3 stödpersoner som ställer upp. 
 

 Åtminstone har den numera en IT-handledare, men pensionärernas 
behov av IKT är inte ännu kartlagt. IT-handledaren kunde fås först 2014. 

 Ja ,men inte ännu det tillräkligt.vi borde inom Esp tänka på saken, 

 Efter IT-kursen i Vasa senaste höst tog vi tag ordentligt och fick tillstånd vår hemsida på 
nätet. Sedan anmälde sig 13 medlemmar till en grundkurs i data som gick i januari på Arbis 
i Vasa och om vi bara får finansieringen ordnad kommer vi att ordna fortsättning på detta 
också med hjälp av Arbis. 

 Vi har aktiverat oss så att vi har kunnat göra en egen hemsida. Men vi har inte ännu någon 
it-handledare. Kanske främst för att vi inte har någon person som känner sig tillräckligt 
kunnig för att vara handledare. 

 Hans Cederqvist ger instruktioner och information till intresserade i vår förening, vi har ju 
lånat en padda också. 

 Se ovan. 

 Handledningen i vår förening hade knappast startat utan IT projektet 

 Föreningen försökte aktivera medlemmar till den s.k. IT-dagen i höstas - ingen intresserad 
!!!  Vad göra? 

 

 

9. Övriga kommentarer eller hälsningar till projektet IT för Seniorer 

 Bra verksamhet, fortsätt med det minst i samma omfattning men helst satsa lite mera. 

 Jag tackar att förbundet för att de kommit på det här med hjälp med datorer. Det har varit 
intressant att se hur äldre personer blir mer och mer intresserade av datorn. Om inte detta 
projekt hade varit tillhanda så skulle nog många vara utan dator av de äldre personerna. 

 Alla nya idéer tas med tacksamhet emot. Jobba på! 
Tack! 

 Jag är för ny för att kommentera 

 Jag vill hälsa till Er alla där - och Ni är så viktiga! Hoppas verkligen att RAY fortsätter sitt stöd 
till IT för pensionärer. Vi hamnar annars i ett helt uppdelat samhälle: De som kan IT och de 
som står utanför IT.! 
Vill Ni har mer utförlig information är Ni välkomna! 

 Tack för det jag personligen lärt mig, vill gärna få mer kunskap. 

 Hoppas att ni orkar engagera er på samma sätt i framtiden. 

 Tack 

 Jag tycker ni från förbundets sida är aktivare nu än tidigare, och fortsätt gärna med det! Det är 
nog upp till oss i klubbar och föreningar att kanske driva på mera IKT verksamhet, men som 
sagt, vi har redan klubbverksamhet varje måndag i månaden, dessutom resor hit och dit! 
Dom här "paddorna" och plattorna tror jag blir mer och mer populära hos pensionärerna, 
kanske borde det satsas lite på dem också! 

 Tyvärr är Drumsö borna (och Helsingfors överhuvudtaget) väldigt flegmatiska då det gäller 
data maskiner och behandling. 
Alla föreningar i Helsigforstrakten lever på undantag. 
- Man vill vara så anonym som möjligt. 
Flere medl. har dock datorer och föreningens www.hemsidor (speciellt: Kalender, Länkar, 
Organisation (adresser) mm ) läses flitigt av medlemmarna. 
http://www.drumso.spfpension.fi/start/ 
- Någon gallup betr it bland medlemmarna har ej företagits i Drumsö Pensionärer rf. 
Med vänlig hälsning.  C-A Palmgren tfn 050-1449  
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hemsida http://www.kolumbus.fi/c-a.palmgren/   webmaster. 
End 

 Ett personligt besök på vårt månadsmöte?  Det finns inte så stort intresse bland våra 
pensionärer, eventuellt mera hos de yngre. Det skulle behövas en kurs till. 

 Inga flera. 

 Det är ett långsiktigt projekt. Det tar inte slut för att de som går i pension har använt datorer på 
sitt jobb. Då utvecklingstakten är hög så behövs det hela tiden någon som orkar och vill lära 
sig nytt och som sedan kan förmedla det vidare då intressen ändras och utvecklas. På 
arbetsplatserna finns det i allmänhet någon dataansvarig, som man inte direkt har tillgång till 
då man går i pension. 

 Vi kämpar på och försöker få flera personer innom föreningen att hjälpa till med skolningen 

 Projektet mycket bra som det är idag, bara att fortsätta i samma banor och om möjligt försöka 
uppmuntra de pensionärer som hittills inte alls visat intresse i IT-frågan. 

 Rekrytering av flera IT-stödpersoner kunde kanske påskyndas med artiklar i lokalpressen. Där 
skulle man berätta om att stödpersonen inte behöver vara någon hacker. Det räcker med att 
närvara vid kurstillfällen och hoppa in som hjälpare då kursdragaren är upptagen med 
problemlösningar. Oftast har många "elever" samma problem och då skulle också flera 
stödpersoner behövas samtidigt. 

 Jag understöder nog IT projektet, men själv är jag på väg att lämna 
sekreterar sysslan och styrelsen och vet i detta skede inte vem som 
tar över. Det har varit svagt med intresse för IT inom styrelsen, får se 
hur den nya styrelsen reagerar, vi hade årsmöte i går. Hälsn. Rolf 

 Fortsätt med det fina jobbet. Vi hänger med så gott vi kan. 

 Seminarier och föreläsningar har varit bra. 

 Ett oerhört viktigt projekt, vars positiva inverkan kan mätas i pengar inom social- och 
hälsovården speciellt på lång sikt. Rätta investeringar i rätt tid brukar ge önskad effekt 
framöver. 

 Fortsätt! Ni gör ett fint arbete 

 Nuvarande äldre medlemmar är inte intresserade av IT,  de nya medlemmarna behärskar IT 
och behöver inte grundutbildas  så jag har mången gång ställt mig frågan om it-projektet är 
vettigt 

 Har konstaterat att praktiskt taget alla nya medlemmar har e-post så den blir nog en viktig 
faktor i framtiden. 

 Bra att projektet finns. Vi jobbar på. Utbildning behövs 

 Vi måste få fotsätta. 

 Fortsätt!!! 

 Fortsatt utbildning/handledning för stödpersoner och IT-ansvariga inom föreningarna är till 
nytt. 

 Har en känsla av att många använder sig av den service som finns ut i samhället. Jag tänker 
då på försäljningsfirmor som också har en bra service, även till ett måttligt pris i hemmiljö. 
Sedan har vi Medborgar-instituten på orterna som har kunniga undervisningar. Ibland har man 
känslan hur mycket vi inom pens.föreningen skall angagera oss i samma undervisning som 
ges ute på fältet. 

 Tack för att projektet finns och hoppas på fortsättning. 

 Det skulle vara bra med en IT kontaktperson i föreningen. Den uppgiften har jag inte som 
sekreterare kunnat åta mej. Webb master uppgiften bara ramlade över mej utan att jag visste 
om det på förhand när jag åtog mej sekreterarskapet (vilket jag nu lämnar). 

 Projektet är mycket bra och vi har fått information o utbildning från förbundet. Problemet är här 
i vår förening. Våra medlemmar visar inte alls nå intresse. De som använder datorer kan sin 
sak, övriga slår dövörat till. 

 Tillönskar arbetsglädje och inspiration för alla ansvariga. 

 Tack Mona för det stora it projektet som du  så väl tar hand om.          
 
 Vänliga hälsningar sänder Esp Kyrkoby klubben. 
 Bengt Roth. 

 De pensionärer som har datorer går in på förbundets it sidor. 
De övriga visar inget intresse. 
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 Det ni jobbar med är väldigt viktigt. Det kan bara vara svårt att nå fram till de personer som 
verkligen borde lära sig nya saker. 

 Lycka till! Projektet behövs speciellt för föreningar som inte har har fått igång IT-verksamhet. 

 Det är viktigt att tala om IT nytta och möjligheter vid månadsträffar.. 
Kanske det borde ordnas en paneldiskussion. 

 

Min förening: 

Björneborgs Svenska Pensionärsförening Sibbo svenska pensionärsförening 

Dragsfjärds Pensionerer Sibbo Svenska Pensionärsförening 
Dragsfjärds Pensionärer Sjundeå pensionärer ry 

Dumsö Pensionärer rf Svenska Pensionärsföreningen i Tammerfors 
Ekenäs pensionärer Terjärv pensionärer 

Esbo svenska pens förening Vasanejdens Pensionärer r.f. 

ESP-Esboviken VIPS 

Festingarna Nagu Vörå Pensionärsklubb 

Gamla Kvarnen Åbo SPF 

gamla kvarnen helsingfors Åbo svenska pensionärsklubb 

Grankulla sv. pens. Österby Pensionärer 

Hufvudstadsbladers seniorer Österby Pensionärer 

Jeppo Pensionärsklubb Övermark Pensionärsförening 

Jeppo Pensionärsklubb r f  

Karis Pensionärer 

Kimito pensionärer 

Kimito Pensionärsförening 

Kimito Pensionärsförening 

Kornäs pensionärsförening 

KORPO PENSIONÄRER RF 

Korsnäs 

Korsnäsnejdens Pensionärer r.f. 

Kotkanejdens pensionärer rf 

KRONOBY PENSIONÄRER R.F. 

Kvevlaxnejdens  pensionärsklubb 

Kvevlaxnejdens pensionärsklub 

Kyrkslätts Pensionäreer 

Lappfjärd 

Larsmo-Eugmo 

Larsmo-Eugmo pensionärsförening 

Liljendal förs. pensionerer 

Lovisa församlings pensionärer 

Malax Pensionärer 

Malax Pensionärsförening r f 

Munksnejdens pensionärer 

Munsala pensionärsklubb 

Norra Kyrkslätts Pensionärsförening rf. 

Närpes pensionärsförening 

Pargas Sv pensinärer 

Pargas Svenska Pensionärer 

Pedersöre Pensionärsklubb 

Pensionärsföreningen Nygammal i Petalax 

Pojo pensionärer 

 


